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Roskilde Fjordudvalg (RFU)             www.roskildefjordudvalg.dk 
Roskilde Kommune, Veje og Grønne områder, Rådhusbuen 1, 4000 Roskilde         Tlf. 4631 3706 
 
 

Referat af årsmøde den 1. november 2023 i Frederikssund Lystbådehavn 

 
Deltagere. Tilføjet er funktion, for RFU repræsentanter er anført havnens nr. og navn 
 
Henriette Andersen (vikar)  1, Stenværkshavn 
Lennart Bess    2, Frederikssund Lystbådehavn 
Egon Christensen    5, Jyllinge Fiskerihavn 
Bo Steffensen    6, Jyllinge Lystbådehavn 
Henrik Vahlun   7, Veddelev 
Søren Nielsen   8, Roskilde Museumshavn  
Klaus Thomsen   9, Roskilde kommunale Havn og Roskilde Kommune 
Michael S. Olesen (MO)  10, Roskilde Havneselskab samt Webmaster 
Erik Ludvigsen  12, Kællingehaven 
Jørgen Binzer 13, Herslev 
Bjørn Jensen  15, Gershøj samt Revisor 
Dan Kjersgaard (DK) 17, Sønderby samt Formand 
Daniel Jespersen 18, Skuldelev 
Ove Holst 20, Strandlund samt Revisor 
Piet Jansen (PJ) Dansk Sejlunion        
Rasmus Bovin (RB) RFU's entreprenør 
Per Berg Hansen  Havnefoged Frederikssund Lystbådehavn samt ”RFU Vagt” 
Thomas Vestergaard-Nielsen (TVN) Nationalpark Skjoldungernes Land 
 
14 havne var således repræsenteret. 
Afbud fra havn nr. 3, 4, 11, 14, 16 og 19 
 
Indbydelse til og dagsorden for årsmødet 2023 blev udsendt af Maria A. Jensen (Roskilde 
Kommune og ”RFU sekretær”) med mail af 16. oktober 2023. 
 
DK bød velkommen og runddelte en deltagerliste samt vores 4 fortegnelser med henblik på en 
ajourføring. Der blev således bl.a. indmeldt ny repræsentant for havn nr. 7. 

1. Valg af dirigent 
PJ blev valgt. 
 
2. Bestyrelsens beretning  blev givet af DK 
Farvandsafmærkningen. Vedligeholdelsen af vores sømærker er i 2023 forløbet ret ’normalt’ med 
ca. 15 fejl ved forårets retablering og ca. 10 fejl i løbet af sæsonen; mange af fejlene var opstået i 
Lilleørenden ind til Jyllinge. Der ikke indrapporteret grundstødninger. Vi har p.t. ansvaret for 117+6 
sømærker, idet der i juni blev etableret 6 nye sømærker: 2 røde i Lilleørenden, og 4 kompas-
afmærkninger langs østsiden af de nyanlagte stenrev ved Nørrerev og Ægholm. 
Kildegrund. Der er fortsat lokal utilfredshed med afmærkningen, så udvalget har besluttet at søge 
om tilladelse til at etablere en nord-kompasafmærkning i nærheden af den tidligere placering af 
den røde Kildegrundskost.    
Husk vores hjemmeside. Her ligger og ajourføres alle væsentlige dokumenter og oversigter: 
søkort, referater og fortegnelser - og MO lægger løbende nyheder ind på forsiden. Der blev spurgt 
til adgangskoderne til søkortene og personfortegnelserne. Da de skal holdes ’fortrolige’ vil de ikke 
blive oplyst her i et offentligt referat, men vil blive repeteret i mailen til mødedeltagerne. 
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Forbedring af synligheden af gennemsejlingsfaget på KPMarys Bro. Opsætningen af 4 hvide 
plader ved brodækket har været en klar forbedring.   
Ny entreprise 2024-2029. Vores nuværende aftale med RB udløber 15. april 2024. Samarbejdet 
med RB fungerer meget tilfredsstillende, og der er ikke indkommet forslag til ændringer i vilkårene 
til entreprisen. Der lægges således op til en ny aftale med samme vilkår og med enhedspriser for 
ydelserne i 2024 ca. 25% højere end enhedspriserne i 2014. Samtidig er disse priser (og januar 
2024 forbrugerpristallet) nu reference for prisreguleringen for 2025 – 2029. 
Beretningen blev godkendt med akklamation. 
 
3. Økonomi. Årsregnskab 2022, status 2023 og budget 2024 
Det ønskes overordnet at have en ultimo formue, der som ’buffer’ svarer til lidt mere end de årlige 
udgifter. Der ønskes således ikke en opsparing til en ’formue’ over ca. 400.000 kr. 
 

Årsregnskab Indtægt Udgift Overskud Formue ultimo 
2022 35 kr./m 257.000 kr. 2.000 kr. 509.000 kr. 
2023 (forventet) 30 kr./m 309.000 kr. - 88.000 kr. 422.000 kr. 
2024 (budget) 40 kr./m 296.000 kr. 0 kr. 421.000 kr. 

 
Det bemærkes, at m-prisen i 2024 med 40 kr./m er tilbage på det ’normale’ niveau. 
Orienteringen blev godkendt med akklamation. 

4. Valg til Roskilde Fjordudvalg 
Hele bestyrelsen er på valg hvert år: Dan Kjersgaard, Michael S. Olesen, Lennart Bess, Jørgen 
Binzer og Bo Steffensen blev genvalgt med akklamation. Ligeledes genvalgtes Bjørn Jensen og 
Ove Holst som revisorer. 

5. Eventuelt 

Idet klokken nu var 19:00, og den varme mad var ankommet (i år fra ”Sannes Kaffé”), sluttede PJ 
mødet, DK takkede deltagerne for fremmødet og PJ for veludført dirigenthverv, og 
mange ”eventuelle” emner blev drøftet under måltidet, hvor skipperlabskovsen blev ledsaget af 
små (0,25 l) Grimbergen-øl og CocaCola i dåser.   
 
Referent: DK                


